

國立中正大學通訊工程學系碩士班修業規定

94 年 10 月 31 日電機系與通訊系聯合系務會議修正通過
96 年 09 月 21 日電機系與通訊系聯合系務會議修正通過
97 年 04 月 11 日電機系與通訊系聯合系務會議修正通過
98 年 10 月 30 日電機系與通訊系聯合系務會議修正通過
99 年 06 月 25 日電機系與通訊系聯合系務會議修正通過
101 年 01 年 13 日電機系與通訊系聯合系務會議修正通過
103 年 12 年 26 日電機系與通訊系聯合系務會議修正通過
105 年 04 年 08 日電機系與通訊系聯合系務會議修正通過
105 年 06 年 17 日電機系與通訊系聯合系務會議修正通過
106 年 06 年 16 日電機系與通訊系聯合系務會議修正通過
107 年 10 年 19 日電機系與通訊系聯合系務會議修正通過
108 年 11 年 22 日電機系與通訊系聯合系務會議修正通過
109 年 09 年 18 日電機系與通訊系聯合系務會議修正通過
111 年 12 月 30 日電機系與通訊系聯合系務會議修正通過
112 年 09 月 15 日電機系與通訊系聯合系務會議修正通過

一、選定與更換指導教授規定：

- (一) 本系碩士班研究生須於正式報到後一個月內，在錄取之組別（甄試二組：通訊系統組、網路通訊組；筆試三組：甲、乙、丙組）中選擇一位本系專任或本系合聘之校內專任教師作為指導教授，並提交「指導教授同意函」。
- (二) 研究生入學滿一年後，得向研究所事務委員會提出更換指導教授申請，申請表格如附件(一)。然而在特殊情況下，研究生需檢具充分之資料，於入學滿一學期後，提出申請。
- (三) 前項申請案經研究所事務委員會核可呈系主任簽章後，該研究生始得更換指導教授。

二、學分規定：

- (一) 學生須修滿研究所專業科目二十四學分及專題演講二學分；前項專業科目學分中，專論、專利等類似課程至多採計三學分。
- (二) 學生經指導教授同意後得選修本校其他相關系/所之有關課程。
- (三) 學生如欲選修他校之專業科目應先獲指導教授同意，最高不超過九學分，再經研究所事務委員會審查通過後，由系主任核定，並依本校有關法令辦理。
- (四) 碩士班新生，距其大學部畢業四年（含）內，如其大學部所修學分已符合該系學士班畢業標準，且其大學部所選修之研究所課程達八十五分(本校電機系及通訊系開設之研究所課程八十分)以上，而未計入上述畢業標準者，可在入學第一學期加退選截止日前提出學分抵免申請。學分抵免最多以十二學分為限，且需提出證明並獲指導教授同意後，再經研究所學業導師核可。原選修之研究所課程課名與欲抵免課程課名不相同，學業導師可要求需經當年本系授課教師同意。
- (五) 學生所修選之學分，是否計為畢業所需二十六學分，應由其指導教授認定後，再經研究所學業導師核可。

- (六) 依本系五年一貫修讀辦法入學之學生可抵免之學分數依本系五年一貫修讀辦法規定辦理。

三、學位考試資格審定：

- (一) 學生於入學第一學期結束前，依據「國立中正大學研究生學術倫理教育實施要點」修習學術倫理教育課程，並取得修課證明。
- (二) 學生於選修規定學分後，其已獲評定之學業平均成績在全班前三分之一，且研究成果達本系博士班研究成果等級B類之全額計點一項以上，得於一年級第二學期（或以後之任一學期）學校規定之「研究生學位考試申請截止日」一週前，填妥申請表格，經指導教授簽名後，檢附學術倫理教育課程修課證明，向本系提出資格審定之申請。審定合格者得安排學位考試。
- (三) 學生於選修規定學分後，得於二年級第一學期（或以後之任一學期）學校規定之「研究生學位考試申請截止日」一週前，填妥申請表格，經指導教授簽名後，檢附學術倫理教育課程修課證明，向本系提出資格審定之申請。審定合格者得安排學位考試。
- (四) 依本系五年一貫修讀辦法入學之學生於選修規定學分後，得於一年級第二學期（或以後之任一學期）學校規定之「研究生學位考試申請截止日」一週前，填妥申請表格，經指導教授簽名後，檢附學術倫理教育課程修課證明，向本系提出資格審定之申請。審定合格者得安排學位考試。

四、學位考試依本校之規定，學位考試及格並修滿規定學分者依法准予畢業。論文書寫方式中英文皆可，但均須符合本系訂定之論文格式。

五、本規定未盡事宜，悉依教育部頒訂之「學位授予法」與「學位授予法施行細則」及有關法令規定。

六、本規定於系務會務通過後實施，修改時亦同。（於通過後次一年度之新生開始實施）。

National Chung Cheng University
Department of Communications Engineering
Master's Program Requirements

Amended and approved by Department faculty meeting, Oct. 31, 2005
Amended and approved by Department faculty meeting, Sep.21, 2007
Amended and approved by Department faculty meeting, Apr.11, 2008
Amended and approved by Department faculty meeting, Jun.12, 2009
Amended and approved by Department faculty meeting, Oct.30, 2009
Amended and approved by Department faculty meeting, Oct.24, 2014
Amended and approved by Department faculty meeting, Nov.28, 2014
Amended and approved by Department faculty meeting, Apr.10, 2015
Amended and approved by Department faculty meeting, June.12, 2015
Amended and approved by Department faculty meeting, June.17, 2016
Amended and approved by Department faculty meeting, June.16, 2017
Amended and approved by Department faculty meeting, Oct.19, 2018
Amended and approved by Department faculty meeting, Nov.22, 2019
Amended and approved by Department faculty meeting, Sep.18, 2020
Amended and approved by Department faculty meeting, Sep.15, 2023

I. Advisor Regulation

1. A new student is admitted to one of two groups (**Communication Systems Group** and **Communication and Networking Group**) in the Master's program of Department of Communications Engineering of CCU and is required to submit the advisor agreement form within one month of registration.
2. Graduate students can submit their advisor transfer forms to the Graduate Affairs Committee at the end of the first academic year.
3. Advisor transfer must be approved by Graduate Affairs Committee and the Chair of the department.

II. Credit Requirements

1. Students must complete 26 credits, including 24 credits of major field course and 2 credits of Seminar lectures. A maximum of 3 credits are allowed from the specialty topic course and the patent course.
2. Students can take elective courses from other departments under the approval from advisor.
3. Students may take elective courses of another school with the approval from advisor, the Graduate Affairs Committee and the Chair of the department. Maximum of 9 credits are accepted.
4. For the first-year master students who received a bachelor's degree within four years and took graduate courses with a score of 85 (courses of Department of Electrical Engineering and Department of Communications Engineering with a score of 80) or above while the credits were not counted toward their bachelor's degree, they may apply to transfer these credits toward their master program credits during the course selection period in the first semester. The application

for credit transfer with requested documents must be approved by the advisor and the Graduate Affairs Committee. At most, 12 credits are allowed. If the course title of transferred credit is different from the title of course to be waived, the approval from the related professors is required.

5. A total of 26 credits toward graduation must be approved by advisor and the Graduate Affairs Committee.
6. The credits transferred for students of Five-Year BS-MS Program are evaluated according to the regulation of Department of Communications Engineering.

III. Degree Exam

1. Students must complete the course of academic ethics before the end of the first semester and obtain the proof of completion.
2. After fulfilling the credit requirements, if a student's grade average of previous semester is above one-third of class and the research is equivalent to Level B of PhD program, the student is eligible to apply for the degree exam in the second semester of first year with advisor's signature in application form before one week of application due date. The applicant also needs to attach the completion of academic ethics. A degree exam can only be held after the application is approved by Department of Communications Engineering.
3. After fulfilling the credit requirements, a student may apply for the degree exam in the first semester of second year with advisor's signature in application form before one week of application due date. The completion of academic ethics course needs to be attached. A degree exam can only be held after the application is approved by Department of Communications Engineering.
4. Students of Five-Year BS-MS Program may apply for the degree exam in the first semester of second year with the advisor's signature in application form before one week of application due date. The completion of academic ethics course needs to be attached. A degree exam can only be held after the approval by Department of Communications Engineering.

IV. According to the law of CCU, students may graduate by passing the degree exam and earning twenty-six credits. Although master's thesis is acceptable for Chinese or English, it needs to follow the template provided by Department of Communications Engineering.

V. The Master's degree requirements were formulated by "Degree Conferral Act" and "Enforcement Rules of Degree Conferral Law" of Ministry of Education.

VI. The committee of Department of Communications Engineering formulated the degree requirements and guidelines for course selection herein and implemented. Any subsequent amendments shall be submitted for review.

附件一

國立中正大學通訊工程學系

Department of Communications Engineering, National Chung Cheng University

碩士生更換指導教授申請書

Application form for advisor transfer for master students

學 生 姓 名 Student name	
年 級 Grade	
學 生 學 號 Student ID no.	
聯 絡 電 話 Contact phone number	
申 請 理 由* Reason	
原指導教授姓名 Original advisor	
更換後之指導教授簽章 New advisor	
研究所事務委員會審查意見* 及召集人簽章 Review comment from graduate students affairs committee and the convener's signature	
系 主 任 簽 章 Department chair's signature	

* 若表格不敷使用，得另紙書寫。

附件二

國立中正大學通訊工程學系
Department of Communications Engineering
碩士生更換指導教授
Changing advisor for master students
原指導教授意見書
Comments from the original advisor

學 生 姓 名 Student Name	
年 級 Grade	
學 生 學 號 Student ID no.	
聯 絡 電 話 Contact phone number	
原指導教授姓名及意見 Original advisor's name and comment	

※本表格由研究所事務委員會加會原指導教授。